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Aleg. 102

Sprawozdanie
Komisyi gminnej o przedłożeniu Wydziału krajowego zprojektem 

ustawy w przedmiocie nakładania opłaty gminnej 
od posiadania psów.

Wysoki Sejmie!
Gminne opłaty od psów stanowić mogą — zwłaszcza po miastach — wcale dogodne źródło 

ndochodu na cele publiczne. Opłaty takie nie dotykają bowiem jakiejkolwiek, dla ogółu ludności 
S zbędnej potrzeby użytkowej. Psa utrzymuj e si§ zazwyczaj tylko z am atorstw a; więc teź 
i opłaty od posiadania psów' mają poniekąd cechy podatku zbytkowego. O ile zaś psy utrzym y
wane bywają dla straży domu lub trzód, posiadanie ich bywa zazwyczaj wolne od opłat. A je 
żeli nawet w której gminie nie uczynionoby wyjątku od opłat za posiadanie psów gospodarskich, 
to w każdym razie nie obciążałaby podobna opłata usług, które nie dałyby się zastąpić w inny 
sposób, niepodlegający opodatkowaniu - -  więc o każdym, kto utrzymuje psa pomimo zaprowa
dzenia podatku, można powiedzieć, iż poddaje się podatkowi d o b r o w o l n i e .

Opłaty od psów m ają zresztą i tę zaletę, iż przeszkadzają zbytecznemu rozmnażaniu się 
się psów, szczególniej zaś mnożeniu się psów wolno wałęsających się, zupełnie bezużytecznych, 
a które w pewnych wypadkach mogą stać się dla ludności niebezpieczną plagą.

Dlatego też, zdaniem komisyi gminnej, słusznie postąpił W ydział krajowy, gdy, korzysta
jąc z wskazówki podane,, okolicznościowo ze strony c. k. Rządu przy sposobności załatwienia 
ustawy o zaprowadzeniu opłat od psów w Gorlicach i uwzględniając przykład innych krajów 
koronnych — przygotował projekt ustawy, która ma na celu uogólnienie warunków i uproszcze
nie drogi postępowania przy zaprowadzaniu gminnych opłat od posiadania psów. Mianowicie 
wniosek Wydziału krajowego zmierza ku temu, ażeby na przyszłość zaprowadzenie opłat gm in
nych od psów zależało tylko od zatwierdzenia dotyczącej tego przedmiotu uchwały Rady gm in
nej przez W ydział krajowy; o ile zaś opłaty miałyby wynosić więcej niż 5 zł. rocznie od sztuki,
potrzebnąby była do jej prawomocności uchwała sejmowa, nie zaś osobna ustawa, jak do
tychczas.

Uznając projektowane w tym wniosku uproszczenie postępowania przy zaprowadzaniu gm in
nych opłat od psów za pożyteczne i odpowiednie — komisya gminna w nosi:

Wysoki Sejm raczy uchwalić załączony projekt ustawy.

We Lwowie dnia 30. października 1890.

P rzew o d n iczą cy :

M e m ia łk o w s k i  m. p.
S p raw ozd aw ca:

T. M e rw n o w ic z  m. p.



O s t a w a
r

z dnia . . . . . .  obowiązująca w Królestwie Galicyi i Lodomeryi
z Wielkiem Księstwem Krakowskiem w przedmiocie nakładania opłaty

gminnej od posiadania psów.

Zgodnie z uchwałą Sejmu Mojego Królestwa Galicyi i Lodomeryi
z Wielkiem Księstwem Krakowskiem postanawiam:

§• 1.

Gminy mogą nakładać opłaty od psów, w obrębie gminy utrzymywa
nych do wysokości zł. 5 rocznie od każdego psa.

§• 2 .

Uchwała Rady gm innej, powzięta w tej mierze, wymaga zatwierdze
nia przez W ydział krajowy.

Uchwała ta określi bliżej postanowienia wykonawcze, oraz wskaże
wypadki, w których uwolnienie od opłatj dozwolonem będzie

§■ B.

Do nałożenia wyższej opłaty po nad zł. 5. rocznie, potrzebną jest 
uchwała Sąjmu krajowego.

§• 4-

Ustawa niniejsza wchodzi w życie zaraz po jej ogłoszeniu.

§. 5.

Wykonanie tej ustawy polecam Mojemu Ministrowi spraw wewnętrznych.

Z Drukarni Lndowej we Lwowie.
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